

# Mødeproces Spejderchefkredsen 2015.xlsx

## Virtuelt møde i Spejderchefkredsen, 28. maj 2015

Punkt	Tid	Emne	Hvad besluttes	Referatført	Kommunikation efter mødet	Status ultimo maj 2015
Deltagere:		Morten Højbjerg, Annesofie Bjerre, David Hansen, Christina Palmstrøm, Grete Fristrup, Birgitte Meisner Nielsen, Charlotte Bach Thomassen, Thomas Kirkeskov, Niels Dam, Karin Bræmer Hoffmann, Kathrine Christensen				
01	0:05	<b>Tjek ind</b>				
01.01	0:02	Godkendelse af dagsorden				
01.02	0:03	Godkendelse af referat		Referatet fra mødet den 5. maj 2014 blev godkendt.		
02		<b>Løbende projekter</b>				
		<b>Førstehåndsprjekter</b>				
02.01	0:10	Folkemødet		Uanset at der nu er udskrevet folketingsvalg fortsætter arbejdsgruppen med forberedelserne til Folkemødet på Bornholm. Det er endnu uvist hvilken betydning nuværende valgkamp får på Folkemødet.		Der har været holdt formøde med stor deltagelse. Der savnes debatdeltagere på vores 4 debatter. Spejderchefkredsen opfordres til at spørge flere deltagere. Se liste på dropbox.
02.02	0:03	Spejderdagen				Spejdernes Lejr 2017 arbejder videre med o ger ansvarlige for indhold og kommunikaiton om Spejderdagen 2016 og 2017
02.03	0:05	Medlemssystem				Indstilling til behandling i Det Danske Spejderkorps, KFUM-Spejderne og De grønne pigespejdere er klar til beslutning. Offentliggørelse af beslutning finder sted den 24. juni 2015
02.04	0:10	Organisering				
02.07	0:05	Fælles Mission				Der afholdes 1. møde i missiongruppen medio juni. Medlemmer af visionsgruppen er pt. Nana Dahl – rep. Fra Visionsgruppen og Det Danske Spejderkorps, Marie Borregaard Vinther- rep. De grønne pigespejdere, Frederik Fredslund – rep. KFUM-Spejderne. David Hansen har sagt ja til at deltage på vegne af spejderchefkredsen i det første møde. Claus og Niels inviteres i første omgang fra hhv. DSS og DBS.
02.08	0:10	Projektprogrammer				<p>Følgende skridt taget:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Nedsat styregruppe med Claus Rantau (SG-formand), Mads Hjortkjær og Maria Spliid.</li> <li>- Styregruppen har lavet overordnet milepælsplan, principper for organisering, og udviklet et projektværktøj til hver gruppe, som vi kalder for 'projektdefinition' (det er en skabelon, grupperne skal udfylde efterhånden som projektudviklingen skrider frem - lidt som en PID)</li> <li>- Nedsat tre projektgrupper med i alt 11 medlemmer (4+4+3) - grupperne rekrutterer videre til maks 6 medlemmer pr. gruppe</li> <li>- Afholdt intromøde d. 21. maj for alle. Formålet var at opnå fælles forståelse af sigte, mål, ambition, arbejds måde, organisering mm.</li> <li>- Oprettet fælles dropbox</li> </ul> <p>Næste skridt er:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Grupperne holder deres første individuelle møde snarest. De udfylder en 'version 1.0' af deres projektdefinition (indeholder bl.a. første udkast til formål, mål, gruppens milepælsplan, team-mål mv)</li> <li>- Grupperne laver et udkast til budget for deres arbejdsperiode frem til marts 2016 (primært mødeudgifter)</li> <li>- Ovenstående præsenteres og videreudvikles på næste fællesmøde som formentlig ligger slut juni.</li> </ul> <p>I styregruppen er vi glade for at være kommet 'rigtigt' i gang med Spejdernes Programmer, og vi har et rigtig godt indtryk af deltagerne.</p> <p>Hvis det kunne være relevant for os i fremtiden dukker Maria gerne op på et af jeres møder og giver en status på Spejdernes Programmer, eventuelt suppleret af Mads og Claus.</p>

## Mødeproces Spejderchefkredsen 2015.xlsx

02.09	0:05	Forberedelse af næste Store Komitémøde				<p>Michael og David har haft en dialog med Erik Friis om at knytte ham til spejderchefkredsen som en særlig sparringspartner for os i de store fælles projekter vi har gang i – hovedsageligt kapacitetsopbygningsprojektet. Herved kan vi bruge Eriks mange kompetencer og energi til at drive vores fælles arbejde videre frem mod komitémødet.</p> <p>***</p> <p>Michael og David er i dialog med Mærsk om et sparringsmøde om Mærskers vision, strategi og branding og udvikling af spejdernes fremtidsvision. Vi er ved at finde dato for at mødes i anden halvdel af juni. Vi vil lave et oplæg for dem, som tager udgangspunkt i Ungdomsøen og hvor vi præsenterer de udfordringer som vi står over for med at brande os selv og skabe en stærk vision og strategi, som gør en forskel for spejdere i Danmark. Mødet bliver 24/6 fra kl. 13-15 på Esplanaden. Vi vil gerne invitere spejderchefkredsen til at deltage og tænker også at involvere nøglepersoner fra vores fælles projektet, herunder fx Cheferne for "politik og identitet" på SL17 .</p> <p>***</p> <p>Michael, David og Christina har kort drøftet en idé om at arrangere fem regionale møde, hvor vi i fællesskab sætter visions for ungdomsøen, kapacitetsopbygningsprojektet og forberedelse af SL17 i underlejr på dagsordenen. Tanken er, at spejderchefkredsen er vært for mødet, men har repræsentanter med fra hvert af de tre stor initiativer. Formålet med møderne er, at sprede begejstring, sikre inddragelse og skabe følgeskab i spejderlandet.</p> <p>***</p> <p>Lars Kolind har henvendt sig til David Hansen og Michael, for at spørge om vi vil være værter for en såkaldt dialogueshop. Her inviterer Lars Kolind en række kapaciteter til at give feedback og inspiration (se invitation vedlagt som bilag). Seks hold a fire deltagere skal udnytte tankegangen fra Unboss til at udarbejde deres forslag til at løse den udfordring, som dagens værter for dialogueshop præsenterer. Unboss handler om at have et enkelt og klart formål med det, man gør og at inddrage ikke alene medarbejdere, men også kunder, brugere, borgere og leverandører i at gøre formålet til virkelighed. Der inviteres seks ledere fra offentlige virksomheder, seks fra private virksomheder, seks iværksættere og seks managementkonsulenter til at bearbejde Spejdernes udfordring og give forslag til, hvordan spejdercheferne kan komme videre. (se beskrivelse fra tidligere arrangement her: <a href="http://finans.dk/finans/opinion/ECE7558134/Hvorfor-ikke-g%C3%B8re-alle-Danmarks-ledere-en-tak-bedre/?ctxref=ext">http://finans.dk/finans/opinion/ECE7558134/Hvorfor-ikke-g%C3%B8re-alle-Danmarks-ledere-en-tak-bedre/?ctxref=ext</a>). Vi vil gerne invitere spejderchefkredsen til at deltage og tænker også at involvere nøglepersoner fra vores fælles projektet, herunder fx Cheferne for "politik og identitet" på SL17 .</p>
		<b>Andenhåndsprjekter</b>				
02.08	0:03	Spejdernes Lejr 2017				Samlet budget på 63 mio fremlægges for bestyrelsen i næste uge. Afventer melding fra arbejdsgruppen om nyt medlssystem. Logo offentliggjort på Facebook. Prinsesse Benedikte har sagt ja til at være formand for præsidiat - første møde 4. oktober 2015. Flg. 5 funktionschefer mangler fortsat: Deltagere og Underlejr, Event & Spejderånd (2), IT og Logistik, Internationalt.
02.09	0:00	Klubliv Danmark				Der er stor opbakning i foreningsdanmark - mange grupper og foreninger registrerer sig. I den kommende tid er det afgørende at vores grupperne bestiller kampagnemateriale til brug for rekruttering af KlubLiv Danmark medlemmer/forbrugere og sponosorvirksomheder lokalt. Charlotte er i dialog med Søren Møller der gerne vil være medunderskriver af brev til korpsne, der giver en status på projektet og motiverer til fortsat indsats målrettet medlemmer og virksomheder.
02.10	0:03	Ungdomsøen				Der er afholdt møde mellem formand og repræsentanter for Middelgrundsfonden og formand og repræsentanter for visionsgruppen samt David fra Spejderchefkredsen omkring forventningsafstemning og opgavefordeling. Den 1. juni har Middelgrundsfonden strategiseminar, hvor visionsgruppen er repræsenteret. Video om visionsdagen den 26. april er under udarbejdelse. Spejderchefkredsen er bedt om at afklare hvorledes kontakten mellem visionsgruppen og fonden skal klares ifbm. aflevering af leverance.
03		<b>Aktuelle sager</b>				
03.01	0:05	Årsmøde 2016 - hvilken weekend	David, Niels, KFUM-spejder og Claus, samt Lars Jepsen involveres.	Oplæg til beslutning om dato og sted for Årsmødet 2016 fremlægges spejderchefkredse på næste møde.		
03.02	0:00	Finansiering af spejderne.dk	punktet udsættes til næste møde			
03.03	0:03	Henvendelse fra Spejderhjælpen	Vi melder tilbage, at vi gerne vil tage en dialog til efteråret.			
03.04	0:01	Henvendelse fra Danmarks Naturfredningsforening		Spejderchefkredsen godkendte at formandsskabet udtaler sig om projektet i Danmarks Naturfredningsforening		Dansk naturfredningsforening ønsker hjælp til at kortlægge naturen gennem smartphone app's og har udviklet et spejdermærke, for at engagere så mange spejdere som muligt. Formandsskabet planlægger på vegne af Spejderne at udtale, at vi ser initiativet som fint, da det styrker samfundsansvar at kunne engagere sig konkret i noget, der gavner.

## Mødeproces Spejderchefkredsen 2015.xlsx

03.05	0:03	Opfølgning Sct. Georgs Gilderne		Spejderchefkredsen beder Spejdernes Lejrs bestyrelse om at fortsætte dialogen med Sct. Georgs Gilderne.	Efter samtale med Helmut Werth (Landsgildemesteren) kan jeg meddele at Sct. Georgs Gildet gerne vil begynde et samarbejde også på det overordnede plan og ikke kun på regionalplan med spejderne. Det første skridt kunne være at Sct. Georgs Gilderne bliver en del af spejdernes Lejr 2017. For Gilderne er det vigtigt at fremhæve at de ikke kun er pengegivere til grupperne i Danmark men også er en aktiv del af den spejderbevægelsen. Deres nye koncept lægger meget stærkt op til dette: Spejderideen for voksne.  Det anbefales at gå i dialog med Sct. Georgs Gilderne og afklare hvilke ressourcer de kan byde på til SL 2017. Vi kunne bruge SL 2017 som en prøve ballon på det kommende samarbejde.
05		<b>Siden sidst</b>			
	0:03	Dansk Spejderkorps Sydslesvig			Til vores sidste ledermøde fik vi drøftet den nye fælleskorpslige struktur. På lørdag mødes korpsbestyrelsen og korpsledelsen til et visionsmøde. Vi skal definere DSS mission og vision som skal danne udgangspunkt for vores 2020 strategi. Fortiden er vi også i gang med at etablere vores nye digitale medlemssystem.
	0:03	Danske Baptisters Spejderkorps			Intet yderligere ift seneste status 5. maj. Næste korpsrådsmøde (HB møde) er 5-6 juni, hvor den fælleskorpslige organisering vil blive drøftet.
	0:03	De grønne pigespejdere			Medlemskampagne i marts, hvor alle grupper arbejdede med ild som tema, har givet en del nye medlemmer + grupper, der starter arbejde for de yngste. Det var første gang i årtier, vi kørte medlemskampagne samtidig i hele landet, og det var en succes. Vi er klar igen næste år i april
	0:03	Det Danske Spejderkorps			Vi har haft et godt møde med vores divisionsledelser og fået gode input med videre til det fælles arbejde. Vi har haft god medieomtale omkring fremgang i medlemstal og sætter nu ind med flere værktøjer til gruppeudvikling fx omkring gruppens økonomi og kommunikation.
	0:03	KFUM-Spejderne i Danmark			Vi har haft indledende drøftelse af organisering af platform med hovedbestyrelsen og samlet første runde af input.
	00:05	<b>Tjek ud</b>			
Tid	02:16	Til rådighed 1:30 t.			